

myClass Assessment Guide

Criteria Scores		Task achievement	Pronunciation	Fluency	Range and appropriacy	Accuracy
		This measures your success in ... <ul style="list-style-type: none"> doing the main speaking task including all necessary information interacting with others (e.g. starting, maintaining and ending conversations). 	This measures your success in ... <ul style="list-style-type: none"> being understood sounding natural. 	This measures your success in ... <ul style="list-style-type: none"> expressing yourself clearly so you are easy to follow speaking at a suitable speed and length without stopping. 	This measures your success in ... <ul style="list-style-type: none"> using a range of vocabulary and grammar using suitable language for the situation. 	This measures your success in ... <ul style="list-style-type: none"> using vocabulary and grammar accurately.
Excellent! You do this very well. Keep up the good work!	<ul style="list-style-type: none"> What you say is relevant and fully developed. You communicate easily, interacting with others successfully. 	<ul style="list-style-type: none"> You are understood without effort. You sound natural. 	<ul style="list-style-type: none"> You are able to express yourself clearly and you are easy to follow. Your speech flows naturally. 	<ul style="list-style-type: none"> You use an excellent range of vocabulary and grammar. Your language is suitable for the situation. 	<ul style="list-style-type: none"> Errors or mistakes are few and do not stop the listener from understanding you. 	
Good You show ability in this area. Keep going!	<ul style="list-style-type: none"> What you say is mostly relevant and well developed. You communicate well, interacting with others successfully. 	<ul style="list-style-type: none"> You are understood without much effort. You sound quite natural. 	<ul style="list-style-type: none"> You are generally able to speak clearly and are generally easy to follow. Your speech flows quite naturally. 	<ul style="list-style-type: none"> You use a good range of vocabulary and grammar. Your language is generally suitable for the situation. 	<ul style="list-style-type: none"> There are errors and mistakes but they do not generally stop the listener from understanding you. 	
Fair Not bad but keep focusing on this area: practise as much as you can.	<ul style="list-style-type: none"> What you say is generally relevant and developed. You communicate quite well, interacting with others fairly successfully. 	<ul style="list-style-type: none"> You are understood but some effort is needed. You sometimes sound natural. 	<ul style="list-style-type: none"> You occasionally find it difficult to express yourself clearly and are sometimes difficult to follow. Your flow of speech is occasionally broken. 	<ul style="list-style-type: none"> You use a fair range of vocabulary and grammar. Your language is sometimes suitable for the situation. 	<ul style="list-style-type: none"> There are errors and mistakes. Some of these occasionally make it difficult to understand you. 	
Room to improve More work in this area will help you improve. You can do it!	<ul style="list-style-type: none"> What you say needs to be further developed and more relevant. You communicate with some difficulty and your interaction with others is limited. 	<ul style="list-style-type: none"> You can be difficult to understand. You need to work on sounding more natural. 	<ul style="list-style-type: none"> You are often unclear and need to express yourself more clearly to be followed. Your flow of speech is frequently broken. 	<ul style="list-style-type: none"> You use a limited range of vocabulary and grammar. Your language needs to be suitable for the situation. 	<ul style="list-style-type: none"> Errors and mistakes are frequent. They often make it difficult to understand you. 	

myClass Assessment Guide

	題目基本要求	發音	流暢度	詞彙及語法	準確度
	<p>評核你能否...</p> <ul style="list-style-type: none"> 完成主要的會話題目，並提供一切所需資料； 與他人互動 (如開始、發展及結束對話)。 	<p>評核你以下兩方面的表現：</p> <ul style="list-style-type: none"> 對方能否理解自己的意思； 發音是否自然。 	<p>評核你...</p> <ul style="list-style-type: none"> 能否清晰地表達自己及讓對方容易聽懂你的意思； 能否流暢地以合適速度和篇幅說話。 	<p>評核你能否...</p> <ul style="list-style-type: none"> 應用各類詞彙及語法； 因應環境使用恰當的語言。 	<p>評核你能否...</p> <ul style="list-style-type: none"> 正確使用詞彙和文法。
<p>優異</p> <p>表現出眾，保持佳績！</p>	<ul style="list-style-type: none"> 你的說話切合題目，敘述層次分明。 你能得心應手地與人溝通或互動。 	<ul style="list-style-type: none"> 對方能非常輕易地理解你的意思。 你的發音自然。 	<ul style="list-style-type: none"> 你能清晰表達自己的意思，對方也容易聽懂。 你說話非常流暢。 	<ul style="list-style-type: none"> 你的詞彙和語法運用靈活多變，表現優異。 你能因應環境運用恰當語言。 	<ul style="list-style-type: none"> 少有錯處或失誤，無損對方理解。
<p>良好</p> <p>表現不俗，再接再厲！</p>	<ul style="list-style-type: none"> 你大部分的說話切合題目，推進有序。 你能成功地與人溝通或互動。 	<ul style="list-style-type: none"> 對方能輕易地理解你的意思。 你的發音頗為自然。 	<ul style="list-style-type: none"> 你的說話大致清晰易明。 你說話時頗為流暢。 	<ul style="list-style-type: none"> 你能正確運用不少詞彙和語法。 你使用的語言大致配合環境。 	<ul style="list-style-type: none"> 有錯處和失誤，但整體上不影響對方理解。
<p>尚可</p> <p>表現合格，但須留意並勤加練習！</p>	<ul style="list-style-type: none"> 你的說話大致切合題目，鋪排得當。 你能與人溝通或互動。 	<ul style="list-style-type: none"> 對方需要想一想但大致上仍可以理解你的意思。 你有時能做到發音自然。 	<ul style="list-style-type: none"> 你偶爾不能清楚地表達意思，對方有時也會感到難以理解。 說話時偶有中斷，稍欠流暢。 	<ul style="list-style-type: none"> 你能運用基本的詞彙和語法。 你有時可以恰當地因應環境運用語言。 	<ul style="list-style-type: none"> 有錯處和失誤，部分令對方不時感到難以理解。
<p>有待改進</p> <p>仍需努力，進步可期！</p>	<ul style="list-style-type: none"> 無論是切合題目或鋪排兩方面，你的表現均有待改進。 你與人溝通時有點困難，互動程度亦不高。 	<ul style="list-style-type: none"> 對方難以理解你的意思。 你需加強練習，使發音聽起來較為自然。 	<ul style="list-style-type: none"> 你的說話有欠清晰，需加強表達能力，對方才較易掌握。 說話經常斷斷續續。 	<ul style="list-style-type: none"> 你只運用到有限的詞彙和語法。 你必須視乎環境使用恰當語言。 	<ul style="list-style-type: none"> 頗多錯處和失誤，令對方感到難以理解。